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Ολοκληρώθηκαν τις 
προηγούμενες ημέρες 
στην αίθουσα συνεδριά-
σεων της Ολομέλειας οι 
εργασίες της ΚΓ΄ Συνό-
δου της Βουλής των Ε-
φήβων, στο πλαίσιο του 
ετήσιου εκπαιδευτικού 
προγράμματος, που υλο-
ποιεί το Ίδρυμα της Βου-
λής των Ελλήνων για τον 
Κοινοβουλευτισμό και τη 
Δημοκρατία.

Στόχοι του προγράμ-
ματος είναι η εξοικεί-
ωση των μαθητών με τον 
τρόπο λειτουργίας του 
Κοινοβουλίου, αλλά και η 
ανάδειξη του ρόλου του 
πολίτη στη σύγχρονη δη-
μοκρατική κοινωνία. Το 
πρόγραμμα φιλοδοξεί να 
προσφέρει στους μαθη-
τές, εκτός από γνώση, 
βήμα για προσωπική έκ-
φραση και δημιουργικό-
τητα, ευκαιρία για προ-
βληματισμό, διάλογο και 
συμμετοχή, έδαφος για 
συνεργασία.

Η φετινή Σύνοδος με 
θέμα «Ένα σχολείο να μας 
χωράει: Κάνουμε like στη 
διαφορά» διαμορφώθηκε 
με τη συμμετοχή των ε-
φήβων, αποτυπώνοντας 
τους προβληματισμούς 
τους σχετικά με τη δια-
φορετικότητα στον χώρο 
του σχολείου.

Οι 300 έφηβοι βουλευ-
τές που συμμετείχαν στο 
πρόγραμμα είναι μαθητές 
και μαθήτριες της Α΄ και 
της Β΄ Λυκείου των σχο-
λείων της Ελλάδας και 
της Κύπρου, των ελληνι-
κών σχολείων του από-
δημου ελληνισμού καθώς 
και των επαγγελματικών 
σχολών του ΟΑΕΔ και α-
ναδείχθηκαν με ηλεκτρο-
νική κλήρωση. Επίσης, φέ-
τος συμμετείχαν στο πρό-
γραμμα ως παρατηρητές 

επτά μαθητές και μαθή-
τριες, μέλη του Δημοτι-
κού Συμβουλίου Εφήβων 
Βέροιας, έξι μαθητές και 
μαθήτριες από την ανοι-
χτή δομή φιλοξενίας προ-
σφύγων Ελαιώνα, καθώς 
και δώδεκα μαθητές που 
διακρίθηκαν στους καλ-
λιτεχνικούς διαγωνισμούς 
της Βουλής των Εφήβων.

Κατά τη διάρκεια των 
εργασιών οι έφηβοι βου-
λευτές χωρισμένοι σε έξι 
θεματικές ομάδες εργα-
σίας, με τη βοήθεια των 
μελών της επιστημονικής 
επιτροπής του προγράμ-
ματος και εξωτερικών συ-
νεργατών με ευρύτερη 
γνωστική εποπτεία στα 
ζητήματα που απασχόλη-
σαν τη Σύνοδο, είχαν την 
ευκαιρία να ενημερωθούν 
και να συζητήσουν για τη 
διαφορετικότητα και τις 
πτυχές έκφρασής της, για 
τον σεβασμό και την απο-
δοχή του «ξένου». Παράλ-
ληλα, συμμετείχαν σε ποι-
κίλα εργαστήρια βιωματι-
κού χαρακτήρα και παρα-
κολούθησαν ειδικά σχεδι-
ασμένο πρόγραμμα πολι-
τιστικών εκδηλώσεων.

Οι έφηβοι βουλευτές 
ανέλυσαν το ότι πολύ συ-
χνά η διαφορετικότητα εί-
ναι μία φορτισμένη αρνη-
τικά έννοια. Ανέφεραν ότι 
άτομα ή ομάδες με κά-
ποιο σωματικό γνώρισμα 
θεωρούνται εκ προοιμίου 
πως υστερούν και αμφι-
σβήτησαν τις τρέχουσες 
προκαταλήψεις και τα δι-
αδεδομένα στερεότυπα 
που αφορούν την εξωτε-
ρική εμφάνιση. Όπως ση-
μείωσαν, «μέσα από τις 
προσωπικές εμπειρίες συ-
μπεράναμε πως όλοι εί-
μαστε στην ουσία παίκτες 
στο παιχνίδι του στίγμα-
τος, δηλαδή έχουμε βρε-

θεί σε καταστάσεις που 
νιώσαμε ότι διαφέρουμε 
και αποκλειστήκαμε». Οι 
έφηβοι βουλευτές κατέ-
ληξαν ότι «ένα δημοκρα-
τικά οργανωμένο σχολείο 
οφείλει όχι μόνο να κάνει 
χώρο στη διαφορά, αλλά 
και να μεριμνά για την ι-
σότιμη ένταξή της με ό-
ρους αναγνώρισης και σε-
βασμού».

Οι Λασιθιώτες 
έφηβοι βουλευτές
Ο Νομός Λασιθίου είχε 

διπλή εκπροσώπηση στα 
έδρανα της Βουλής, με 
τον μαθητή της Β΄ Τάξης 
του 2ου ΓΕ.Λ. Ιεράπετρας 
Αντώνη Κυριακόπουλο και 
την μαθήτρια της Α΄ Τά-
ξης του ΓΕ.Λ. Νεάπολης 
Μαρίνα Παντερμαράκη. 

«Ήταν μια αξέχαστη ε-
μπειρία», λέει στην ΑΝΑ-
ΤΟΛΗ ο Αντ. Κυριακόπου-
λος περιγράφοντας τις ε-
ντυπώσεις του. «Γνωρίζεις 
πολλά παιδιά από όλη 
την Ελλάδα, ενώ κάναμε 
και πολλές δραστηριότη-
τες που μας έβαλαν στη 
διαδικασία να σκεφτούμε. 
Τη δεύτερη και την τρίτη 
ημέρα πήγαμε για βιωμα-
τικά εργαστήρια σε ένα 
μουσικό σχολείο και συζη-
τήσαμε για πολλά θέματα 
που απασχολούν σήμερα 
το ελληνικό σχολείο, προ-
σπαθώντας να βρούμε λύ-
σεις. Την πέμπτη ημέρα 
μάλιστα συζητήσαμε στη 
Βουλή με τον Υπουργό 
Παιδείας κ. Κώστα Γαβρό-
γλου και τον Πρόεδρο της 
Βουλής κ. Νίκο Βούτση, 
κάτι σίγουρα ξεχωριστό. 
Είναι μια πολύ σημαντική 
διαδικασία, αφού πολλοί 
μαθητές δεν είχαν ίσως 
υπ’ όψιν τους όλα αυτά 
τα προβλήματα που υ-
πάρχουν, θεωρώντας κά-

ποια πράγματα αυτονό-
ητα, που όμως δεν είναι», 
επισημαίνει. 

Παρακολούθησαν επί-
σης, όπως μας είπε, θε-
ατρικές παραστάσεις 
(στην αυλή του Κοινοβου-
λίου) και συναυλίες και 
όλη αυτή η εμπειρία θα 
τον βοηθήσει και θα του 
δώσει σημαντικά εφόδια 
στην πορεία του προς τη 
Γ΄ Λυκείου.

Η Μαρίνα Παντερμα-
ράκη δηλώνει υπερήφανη 
που συμμετείχε στο πρό-
γραμμα και περιγράφει 
την όλη διαδικασία ως 
«σημαντική και αξέχαστη. 
Εύχομαι να έβαλα κι εγώ 
το δικό μου λιθαράκι με 
τις ιδέες μου. Κάναμε συ-
ζητήσεις πιάνοντας ποι-
κίλα θέματα και δε μεί-
ναμε μόνο σε αυτό που 
είχαμε ως ομάδα να χει-
ριστούμε». 

Στην θεματική ομάδα 
εργασίας που συμμετείχε, 
η Μαρίνα μίλησε για το 
σχολικό βιβλίο της Ιστο-
ρίας της Α΄ Τάξης «το ο-

ποίο δεν είναι καλά γραμ-
μένο, από πολλές από-
ψεις. Έχει λέξεις που η 
διατύπωσή τους δεν είναι 
σωστή και δεν βοηθά τα 
παιδιά να το μάθουν σω-
στά, τη στιγμή που πρέ-
πει να το αποστηθίζουν». 
Η τοποθέτησή της κατε-
γράφη μαζί με τις υπό-
λοιπες. 

Όπως λέει, όλη αυτή η 
εμπειρία την βοήθησε να 
διευρύνει τη σκέψη της 
και τους ορίζοντές της. 
«Ακούστηκαν πολλές από-
ψεις και δεν έμεινα προ-
σκολλημένη σε μια ιδεο-
λογία», τόνισε.

Κιβωτός 
διαπαιδαγώγησης 
Σε παρέμβασή του ο 

Πρόεδρος της Βουλής κ. 
Βούτσης εξέφρασε την 
ελπίδα το σχολείο «να 
είναι μία πραγματική κι-
βωτός διαπαιδαγώγησης 
και εμπέδωσης αυτών των 
αξιών» τονίζοντας πως η 
κοινωνία μας «έχει ισχυρά 
αντισώματα στην ανεκτι-
κότητα σε σχέση με άλ-
λες ευρωπαϊκές κοινω-
νίες» και ότι «δε βρισκό-
μαστε στο επιθυμητό επί-
πεδο συνειδητοποίησης, 
αλλά αντίθετα υπάρχει 
μία περιρρέουσα υποκρι-

σία. Υπάρχει μεγάλη υπο-
κρισία που κάποιες φορές 
αναδεικνύεται και όταν οι 
ειδικές μπάρες που υπάρ-
χουν στα πεζοδρόμια για 
τους ΑμεΑ είναι κατει-
λημμένες από το όχημα 
κάποιου που έχει πάει για 
καφέ». Χαρακτηριστικό 
παράδειγμα κοινωνικής 
προκατάληψης και υπο-
κρισίας ανέφερε την ιστο-
ρία των αδερφών Αντετο-
κούμπο, «που βίωσαν τις 
δυσκολίες της προσφυ-
γιάς, όπως πάρα πολλά 
παιδιά σκουρόχρωμα που 
είναι ταυτόχρονα προ-
σφυγάκια. Βεβαίως, πήραν 
τα μεγαλύτερα συμβόλαια 
στο NBA και από εκεί και 
πέρα τους δεχθήκαμε ό-
λες οι πολιτειακές αρχές 
και έχουν γίνει ίνδαλμα 
και εδώ και πέραν του Ατ-
λαντικού».

«Αυτή η μάχη είναι υ-
παρκτή, είναι για σήμερα, 
είναι για αύριο», υπογράμ-
μισε ο Πρόεδρος της Βου-
λής και κατέληξε απευθυ-
νόμενος προς τους έφη-
βους βουλευτές: «Εσείς 
είστε η ελπίδα, όλοι εσείς 
και το σχολείο συνολικά, 
για να δοθεί αποτελεσμα-
τικά αυτή η μάχη».

ΝΙΚΟΣ ΣΓΟΥΡΟΣ

Οι Λασιθιώτες έφηβοι βουλευτές
περιγράφουν στην «Α» την εμπειρία τους


